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   Dato: 30. juni 2009

Til

Folketinget - Sundhedsudvalget

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 546 af 3. juni 2009. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen (EL).

(Alm. del).

Kristian Jensen

/Lene Skov Henningsen

                         

Sundhedsudvalget 2008-09
SUU alm. del Svar på Spørgsmål 546
Offentligt



Side 2

Spørgsmål: Ministeren bedes redegøre for de sundhedsmæssige begrundelser for at sætte 
afgiften på nødder op?

Svar: Afgift på mandler, nødder og andre kerner har været en del af chokolade- og sukker-
vareafgiften siden den blev indført i 1922.

Hensigten med forhøjelsen af chokolade- og sukkervareafgiften har været at lave en generel 
afgiftsforhøjelse, og dermed reducere det samlede danske forbrug af chokolade og sukker-
varer, herunder også af de råvarer, som indgår i produktionen af disse produkter, samt ind-
hente provenu til nedsættelse af indkomstskatterne, jf. i øvrigt besvarelsen af L 206 –
spørgsmål 12.


